
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 2. 11. 2022  

Velmi podprůměrně navštívenou schůzi zahájil jako vždy přítel předseda přečtením programu.  

K jednotlivým bodům: 

Výstava Trenčín 

Přítel předseda povyprávěl o výletu do Trenčína. Jel tam kvůli čemusi, ale nakonec se toho čehosi nedočkal. 
Přítel Červinka tam jel kvůli medometu a účel cesty mu to splnilo. Tím něčím, kvůli čemu přítel předseda vážil 
cestu na východ, byly zřejmě vynálezy. Těch zde ale právě bylo pomálu. Na výstavě zaujala nejvíc bezelstnost, 
s jakou slovenští obchodníci prodávají vysoušeče medu, které představují evropskými předpisy zapovězenou 
proceduru. O vysoušení medu mluvil přítel předseda i obecně. Dále byla řeč o konzistenci a chuti akátového 
medu, o Dolské čokoládě s medovinou, o přípravku na aplikaci 40g kyseliny šťavelové v proužcích položených 
vždy přes každý druhý rámek.  V Trenčíně byl prezentován i (v ČR sporný) přípravek Ekopol.  Dobrý dojem udělal 
i předseda Slovenského svazu včelařů, zapálený včelař i propagátor chovu čmeláků, který mimo jiné odvrátil 
přijetí některých nešťastných návrhů ve slovenské legislativě, jako třeba limit 2 včelstev na km2 či zákaz chovu 
včel bez oficiálního vzdělání. 

Druhou část expedice tvořila konference monitorovací společnosti Coloss v Olomouci. Např. přednáška 
dánského včelaře Per Krygera o viru deformovaných křídel. Souvislost s roztoči není nutná, je zde přenos i 
pohlavní cestou z trubců na matky. 

Na konci bloku přítel předseda zmínil, že je podmínečně vyloučen z ČSV z důvodu nepěkného chování k příteli 
Volkovi, čímž se ocitnul po boku s přítelem Ovčárikem. Přítelkyně Belušová dostala napomenutí. 

Přítelkyně Belušová nechala kolovat materiály např. od zařízení na odběr včelího jedu před úly.  

Propagační předměty s dotací 

Přítelkyně Belušová se ještě jednou dotazovala na tipy ohledně reklamních předmětů, které si ZO Kladno může 
pořídit z dotace (s malou spoluúčastí). Žádný převratný návrh nepadl. V této souvislosti byly zmíněné oslňující 
úbory slovinských včelařů, móda myslivců, slušivost huberťáků apod.    

Zdravotní situace 

Z Moravy jsou hlášeny velké úhyny, ale i ve Slaném. Novelou veterinárního zákona omezena nutnost hlásit 
úhyny nad 25%. Někteří včelaři ani nevědí, že ztráty mají, jiní se zase za úhyny mohou i stydět. Část včelařů, kteří 
úhyny nehlásí, se také může snažit vyhnout se oplétačkám s veterinou. Přítelkyně Belušová přesto doporučuje 
výraznější úhyny hlásit, a to přímo vedení ZO, aby se mohly zaktivizovat výzkumné činnosti Výzkumného ústavu 
a odhalily se skutečné příčiny vysokých úhynů. 

Příprava Medových Vánoc 

Přítelkyně Belušová a přítel předseda se přítomných dotazovali na názory na konání MV (místo, časový i 
prostorový rozsah a hlavně tematický obsah) a popsala, co je vše nutné k tomu, aby proběhly MV v zavedeném 
způsobu. Oproti minulým ročníkům je citelná absence přátel Kosinohy či Pláteníka. Ti měli relativně dost času na 
akci být. Týdenní pobyt v umělém prostředí hypermarketu není dobrý pro tělesné (ale ani duševní) zdraví.  

Po chvíli se postupně několik dobrovolníků přihlásilo, počínaje přítelem Mílou. Přítelkyně Belušová s přítelem 
předsedou si jejich jména dobře zapsali a vypadali spokojeně. Takto se to zdá proveditelné.  Namísto málo 
obsazené přednášky pro členy spíš něco popularizačního pro veřejnost.  



Placení příspěvků, verze časopisu, stanovisko dalších ZO 

Na OV proběhl rychlý průzkum toho, jak by na zvýšení členského příspěvku reagovali včelaři. 100% zdražení není 
přijatelné téměř pro nikoho. Zdražení do 100 Kč by včelaři ještě akceptovali.  

Přítelkyně předsedkyně Machová vzala za svůj návrh, aby si včelař volil, zda chce pouze digitální verzi časopisu, 
nebo i tištěnou, za příplatek.  Vedení svazu vyhovuje nejvíc dle přítele předsedy mlčící a platící většina.  

Diskuse: 

Budoucí semináře pořádané Čabárnou (v případě obdržení dotace), zaměřené na klimatické změny doprovázející 
včelařství - Přicházející nebezpečí – Vespa velutina (sršeň asijská), Aethina tumida – (leskňáček úlový), další 
patogeny a fenologické změny ve včelí pastvě. 

10.11. 2022 blok přednášek zaměřených na zdraví včel v Brně 

Včelaři, kteří odešli ze svazu. 

KKV – Krajský koordinační výbor – smysl, činnost, pravomoce, kompetence. Má koordinovat okresy, nemá právní 
subjektivitu ani nástroje, jak svých cílů účinně dosahovat. Smysl našeho KKV byl definován hlavně tak, aby bylo 
jednotně postupováno při komunikace s Krajským úřadem. 

 

Zapsal přítel Jan Červený 


